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Emne: Samråd Grindsted & Uggerhalne 

Bestyrelsesmøde 

Møde nr.: 3, 2020 

   

Sted: Borger- & Kulturhus 

Dato: 2. december Tidsrum: 19 – 21  

Deltagere: Bendt Grønborg, Ole Schwarz, Ellen Høgh, Jens Jørn Pedersen, Leif Köhne, Peter Ubbesen, Villy Aagaard 

Nielsen, Lasse Breddam & Poul Dahl  

Fraværende: Afbud fra Ole Peter Jakobsen. 

 

Indkalder:  Ole Schwarz Mødeleder: Vill Villy Aagaard Referent:  Poul Dahl 

Referat til: Mødedeltagerne og hammernyt.dk 

Næste møde: 3. marts 2021 

Formål: Når dagsordenen er gennemgået, har det samlede Samråd overblik over dets forskellige aktiviteter, har 

sikret fremdrift i projekter, konkluderet og truffet beslutninger.     

Udsendt & udleveret 

materiale: 

- Referat fra Bestyrelsesmøde den 5. november 2019 

- Alle har gennemset hammernyt.dk for fejl, mangler og muligheder. 

Pkt. Resultater / aftaler / konklusioner Ansvarlig 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

Alle 

2. Godkendelse af referat fra mødet den 16. september 2020 

Referat godkendt 

Alle 

3. Tilbagemelding fra de 6 udvalg + fra LAK & ”Projekt Hammer Bakker”  

- Cykelsti 

   Peter Søderlund er blevet spurgt, om status på eventuel 2-1 vej med parkeringsforbud fra Byskilt  

   ved Tranevej frem til svinget ved skolen. Der er endnu ikke noget svar fra Peter S. Det er dog opmuntrende, 

   mente Bendt, at der ikke er sket en midteropstribning af kørebanen. Kun hajtænder ved sidevejene er malet.  

   Bendt indkaldercykelstiudvalget for at drøfte næste skridt. 

 

- Byudvikling  

  - Mosen – sti mm. 

    Ole Peter slår græsset når regnen er ophørt og blæst har udtørret græsset. 

   - Det Grønne Hold  

     Intet nyt herfra – vinterpausen er sat ind!  

  - Udstykning i Grindsted og Uggerhalne – Status på nybyggeri: hvor langt er vi kommet?  

    Ole S. & Lasse: Rådmand Hans Henrik Henriksen har meddelt, at de tildelte kvoter nu tildeles det påtænkte  

    byggeri sydøst for Tranevej. Klaus Karlsen skal nu udarbejde en endelig lokalplan for byggeriet. Hvis Klaus 

    ønsker at igangsætte processen, skal Nordjyllands Historiske Museum lave en udgravning, hvor der skal  

    bygges. 

    Vi kender ikke Niels Peter Andersens planer for mulige udstykninger på Siverholms sydlige marker. Set i lyset 

    af de små årgange i Grindsted Skole er udstykninger umanerligt vigtige. 

    Peter U. oplyste, at alle grunde på Hjertegræsvej er solgt. Et hus er under opførelse. 

  - Gadekæret  

     Planlagt indvielsesfest er pga. Covid-19 udskudt til senere. Grønalge situationen er ikke afklaret. Landsby- 

     pedellerne planter de sidste planter. Broen er glat ved frost. Tømrerne i AKs projektafdeling har lovet at 
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komme med råd til afhjælpning af problemet.  Ole mener, at landsbypedellerne også kan passe Pærelunden. 

  

 - Kunst- & Kultur 

   Pga Covid-19 er der endnu ingen afklaring af arrangementer i 2021. Der sættes nissehuer på Hammer 

   Hattene den 12/12 kl. 11 – sædvanlig procedure. Poul sætter nyheden på hjemmesiden.. 

 

- Ungeudvalg 

   BMX-banen er nu sløjfet. Per og Villy har lagt Jorden op ad hegnet mod syd. De har også sået græs.    

 

 - Lokalhistorie 

  Ole Faaborg og Poul er færdige med fotobogen: FØR og NU. Forretninger, huse og gårde i Grindsted, 

   Kinnerup og Uggerhalne – i foto og tekst. For at holde prisen så lav som muligt, er der søgt midler hos  

  forskellige donatorer. Samrådet har bevilget 2.000 kr., Borgerforeningen 3.000, AKs Landdistriktsudvalg   

  10.000 kr.   

  Bogen forventes solgt i løbet af december og januar. 

 

 - Hjemmeside 

  Hammernyt.dk har 250 faste abonnenter. I forbindelse med PR-gruppens arbejde, vil hjemmesidens formål  

  blive gentænkt. Intet nyt ellers.  

 

- Projekt vandtårn 

  Projektet har modtaget flere store sponsorater.  

  1,2 mio. fra Realdania 

  1,0 mio. fra Nordea 

  250.000 kr. fra Projekt Rundt om Hammer Bakker 

  100.000 kr. fra Danica.  

  Restfinansiering ½ mio. til konsulentbistand mangler.   

 

- LAK 

  Generalforsamlingen udskudt til 2021. Ny formand er Leo Helmer. 

Ole S,  
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Ole S 

4. - PR 

  Velkomstbrev til nytilflyttere udleveres til nye borgere. Jon får oplysning om nye borgere gennem Jens Jørn og  

  Ole Dahl. Anne er på vej med en hjemmeside, der med mange smukke billeder retter sig mod potentielle  

   tilflyttere.  GIF, FDF og KBHB har givet tilsagn om at deltage i udvalget. Ole S taler med Bo om Borger- 

   foreningens deltagelse. 

 

Ole S 

5. Skoleudvalg – status 

På grund af coronarestriktioner har der ikke været afholdt møder. 

Peter U. oplyste, at der er søgt 85.000 til ny bålhytte + små legehuse i børnehaven. Der er modtaget 70.000 

kr. det betyder, at egenfinansiering er 15.000.  

Ellen 

 

Peter 

 

 

6. Status på økonomi 

 Jens Jørn oplyste, at der pt. er en kassebeholdning på 20.000 kr. 

Jens Jørn 

7. Status på Antennesagen 

Samrådet indgivet forslag til 3 andre placeringer. Ingen tilbagemelding 

Lasse 
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8. Landsbyklyngen 

Status 

Der er udarbejdet en friluftsplan for området, i den er   

Mødested – Projektgruppen har udviklet et projekt, som bl.a. omfatter: formål, aktiviteter, faciliteter, organi-

sering og forankring, overvejelser om mødestedets placering (se nedenfor) samt udarbejdet et konkret skitse-

projekt. Målet er at udvikle et godt forslag til mødesteder, der har bred opbakning og er skabt i pagt med den 

natur i Hammer Bakker, som det hele handler om. 

Indledningsvis har projektgruppen haft en længere drøftelse af visioner og opmærksomhedspunkter for møde-

stedernes etablering, og der var i den sammenhæng et stort fokus på både beskyttelses- og benyttelsesdelen.  

Der opereres med 3 mødesteder: 

Ved Vandtårnet – Pitsvej. Mulighed for at bruge tårnets faciliteter.  

Ved shelterpladsen: Nyt navn: ARNESTEDET – her kommer ny åben bygning, undervisningsrum indgår 

Ved Sulsted Kirke – her bliver der opsat bænke. 

Se vedhæftede skitseplan til ”Steder vi mødes” 

Du kan læse mere om projekterne på https://www.rundtomhammerbakker.dk/ 

 

Herudover blev Hammerringen og Infostander i Grindstedhallen (GIF) omtalt. 

Lasse  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Leif 

9. Mødestedet 

Er omtalt under pkt. 8. 

Lasse 

10. Nyt fra Borgerforeningen  

Bestyrelsen har pt. 4 medlemmer. 

Generalforsamling afholdes i 2021 – tidspunkt ikke fastlagt 

Ole Peter 

11. 10 års jubilæum 

- Samrådet blev stiftet i 2011 – skal vi gøre noget? 

Vi skal markere, fx i forbindelse med indvielse af gadekæret. Herudover blev det aftalt, at Ole S og Poul udar-

bejder et mindre skrift om opgaver og resultater gennem 10 år. Poul lavet et forslag til indhold. 

Alle 

12. Årets byggeri 2019/2020 

Kulturudvalget har opgaven med at sørge for indstillinger af kandidater til bestyrelsen.  

Alle 

13. Julefrokost 

Udsættes. 

Alle 

14. Eventuelt 

- Leif – Nicolai vil gerne lave et forslag til ny plakette (fra 2021). Efterfølgende har Nicolai lavet et flot forslag. 

- Jens Jørn oplyste, at han har fået ny mailadresse: jj@jjpedersen.dk – den gl. virker til årsskiftet. 

- Ny visionsseminar blev efterspurgt for at få fokus på vore opgaver og målsætninger, herunder potentielle  

  udviklingsområder for vore byer. Bl. a. 

        - Skolen 

        - Cykelsti 

        - Udstykninger. 

Der sættes god tid af til opgaven på næste bestyrelsesmøde i marts.  

 

Leif 

JJ 

Lasse 

  

15. Næste møde:  

Onsdag den 3.. marts kl. 19 i Huset  

Lasse bestiller Huset. 

Leif sørger for let fourage. 

Alle 

Lasse 

Leif 

 

https://www.rundtomhammerbakker.dk/
mailto:jj@jjpedersen.dk

